
Jegyzőkönyv 
 
 

Készült Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. március 26-án 
17:00 órától tartott közmeghallgatása alkalmával, a Művelődési Ház helyiségében. 
 
Az ülés helye:  Művelődési Ház nagyterme 

                       Serényfalva, Kossuth L. út 79. 
 
Jelen vannak:   7 képviselő-testületi tag: 
 

Szerna Csaba    polgármester 
Bárdos Pál   képviselő 
Gyurkó Zsuzsanna  képviselő 
Horváth  László   képviselő 
Tímár  László   képviselő 
Veres   Zoltán   alpolgármester 
Csontos  Mihály  képviselő 

 
 
Tanácskozási joggal jelenlévő meghívottak: 
 
 
   Dr.Herczeg  Tibor   címzetes főjegyző 
 
 

- - jegyzőkönyvvezető: 
  

   Bárdos Lászlóné   főelőadó 
 
A lakosság részéről megjelent kb. 100 fő. A polgármester köszöntötte a 
közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 tagja jelen 
van, a képviselő-testület határozatképes.  
A képviselő-testület az alábbi napirendet fogadta el egyhangú szavazással (7 igen): 
 
 
N A P I R E N D  :  
 
 

Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

1.  
Beszámoló az önkormányzat 2011. évi 

tevékenységéről 
Szerna Csaba 
polgármester szóban 

2.  
Tájékoztatás a 2012.évi feladatokról, fejlesztési 

elképzelésekről. 
Szerna Csaba 
polgármester szóban 

3.  Indítványok, javaslatok, kérdések.   
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1./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
Szerna Csaba polgármester  a napirend keretei között áttekintette az 
önkormányzat 2011. évi tevékenységét. Összegezte az önkormányzati gazdálkodást, 
kiemelve, hogy a település 2011. évben sem volt forráshiányos. Az észszerű 
gazdálkodásnak, saját bevételei realizálásának és az intézményi struktúrának 
köszönhetően az önkormányzatnak nem kellett gazdálkodási nehézséggel, likviditási 
problémákkal – még időszakosan sem szembenéznie.  
Ellátott feladatonként ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel azok 
költségvonzatát, a hozzájuk párosuló bevételeket és kiadásokat. Külön ismertette a helyi 
adó bevétel nagyságát, és az annak terhére megvalósított feladatokat.  
Részletesen ismertette a 2011. évi közfoglalkoztatás során elvégzett feladatokat, 
tevékenységeket, az alkalmazottak létszámát, a foglalkoztatás költségkihatásait. 
Elmondta, hogy 2011-ben mintegy 25.000 E Ft felhalmozási kiadást valósított meg az 
önkormányzat, melyeket részletesen ismertetett.  
Tájékoztatta a megjelenteket, az önkormányzat 2011. évi pályázati tevékenységéről. Az 
LHH-s pályázati támogatásból 3 út aszfaltozására került sor 2011-ben, 26 M Ft 
támogatásból. 
A település fejlesztése mellett az intézmények fenntartása, működtetése zavartalan volt. 
Az egyes intézmények – Polgármesteri Hivatal, Óvoda, Könyvtár, Művelődési Ház – 
ellátták feladataikat. Az önkormányzat valamennyi kötelező- és önként vállalt 
feladatának eleget tudott tenni. A feladatellátás során 2011-ben is jelentős szerepet 
kapott az Ózdi Többcélú Kistérségi Társulás. Egyrészt a közoktatási intézmények 
működéséhez, a szociális alapellátás biztosításához, a könyvtár működtetéséhez jelentett 
többletbevételi és többlet feladatellátási lehetőséget.  
Elmondta, hogy törvényi kötelezés miatt, az 1-4. évfolyammal működő Móra Ferenc 
Általános Iskola, 2008. szeptemberétől, a bánrévei ÁMK tagintézményévé vált. A közös 
intézményfenntartás az elmúlt időszakban, önkormányzati forrást nem igényelt. 
Azonban a társult önkormányzatok együttműködése során érezhető vélemény-, 
nézetkülönbség, melyek előbb-utóbb komolyabb problémákhoz vezethetnek. 
Az önkormányzat jelentős pénzbeli és természetbeli támogatást biztosított a Polgárőr 
Egyesület működéséhez.  
A polgármester véleménye szerint a település és az önkormányzat 2011-ben is sikeres 
évet zárt, az év elején megfogalmazott feladatait teljesítette, mely mellett 21 M Ft 
pénzmaradvánnyal zárta a költségvetési évet. 
 
A polgármester tájékoztatta - a rendelkezésre álló ismeretek alapján – a megjelenteket 
az önkormányzati rendszer 2013. január 1-jétől várható átalakításáról. Elmondta, hogy a 
képviselő-testület arra törekszik, hogy Serényfalva 2013. január 1-jétől olyan közös 
hivatali struktúrának legyen a részese, amelyben nem társult település, amelynek 
eredményeként nemcsak kirendeltség vagy ügyfélszolgálat működhet a községben, 
hanem a székhely szerepet töltheti be. Serényfalva, Hét és Sajónémeti önkormányzatok 
képviselő-testületei ennek szellemében határoztak társulási szándékuk 
kinyilvánításáról, közös hivatal létrehozásáról. 
Felhívta a figyelmet arra, hogy a testületi döntések ellenére, azonban nem tekinthető 
lezártnak ez a folyamat. Egyrészt előfordulhat további önkormányzatok csatlakozása, 
illetve szembekerülhetnek olyan ellenlábasokkal, akik vagy személyes érdekek miatt, 
vagy Serényfalva elmúlt 20 évének mások által is elismert sikereit irigyelve, attól félve, 
arra törekszenek, hogy ellehetetlenítsék a települést.  
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Véleménye szerint, ez utóbbi gondolkodásmód és cselekvés teljességgel elfogadhatatlan 
egy demokratikus jogrendben. Ennek ellenére bízik benne, hogy az önkormányzat 
törekvéseit sem politikai, sem személyes vagy más okok nem fogják gátolni; nem 
Serényfalva ellen, hanem Serényfalva, az itt élők érdekében fognak megnyilvánulni a 
döntéshozatal alakítói, mindenkor szem előtt tartva a hatályos jogszabályokat. 
 
 
2./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
Szerna Csaba polgármester  ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel a 
2012. évben megvalósítandó-megvalósítható önkormányzati fejlesztési, beruházási 
elképzeléseket, melyek zöme a 2012. évi Startmunka Program 4 települési projektjének 
keretei között valósulhat meg. A 4 projekt a településen mintegy 100 fő foglalkoztatását 
teszi lehetővé. Az alábbiak szerint ismertette a projektek keretei között megvalósítandó 
célkitűzéseket: 
Téli közfoglalkoztatás 
Foglalkozatottak létszáma: 13 fő. 
Elvégzendő feladatok: 

 téli hónapokban hóeltakarítás, jégmentesítés, járdák utak érdesítése, 
 szerszámok és egyéb eszközök előkészítése, 
 új típusú virágládák készítése, 20 db, ill. szeméttartók valamennyi intézménybe 

és közterületekre kb. 25-30db. A temetőre új szemetesek kerülnek elkészítésre, 
10db. 

Önkormányzati belterületi utak, járdák fenntartása, felújítása 
A program: 2012. február 1-től december 31-ig tart.  
Foglalkoztatottak létszáma: 55 fő. 
Elvégzendő feladatok: 

  a település közterületeinek folyamatos rendben tartása,  
 virágosítás, 
 kaszálás, parlagfű-mentesítés, 
 járdaburkolás a következő utcákban: Kossuth út a Gyár kaputól a Vashídig; Béke 

út, Arany János út, József Attila út mindkét oldala, mely összesen: 1700 m2; 
 a járdák szegélyezéséhez helyben rázóasztalon szegélykő gyártása; 
 a kihelyezendő virágládáknak szigetek készítése. 
 A Kossuth úton, az „Emlékmű” környezetében, a burkolt vízelvezető árok javítása 

50 m-es szakaszon. 
 útpadkázás. 
 Hivatal belső festése. 
  

Belvízelvezetés 
Létszám: 25 fő. 
Elvégzendő feladatok: 

 6000 db járdalap gyártása 
 2013-ra tervezett vízelvezető árok kiépítéséhez a Ságvári út alsó, az Ady Endre út 

alsó szakaszán és a József Attila út mindkét oldalán. 
 az „új” Kelemér-patak tisztítása; 
 bozótok, cserjék kiirtása, fák kivágása; 
 régi patakmeder tisztítása, kotrása gépi-, illetve kézi erővel. 
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A polgármester megkérte azokat az ingatlantulajdonosokat, akiknek a telke mögött 
húzódik a régi patak meder, hogy annak környezetéből mindent eltakarítani 
szíveskedjenek, lehetővé téve a forgó kotrógép munkáját. 
Mezőgazdasági tevékenység: 
Létszám: 20 fő. 
Elvégzendő feladatok: 

 konyhakerti növények termesztése. 
 
 
3./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
A közmeghallgatáson megjelentek részéről az alábbi vélemények, hozzászólások, 
kérdések hangzottak el. 
 
Fábián József Serényfalva Kossuth u.210. sz. alatti lakos felvetette, hogy a 
háztartásokban keletkező kisebb mennyiségű építési hulladékot nem tudják hol 
elhelyezni. Kérdezte, hogy erre valamilyen szervezett format nem tudna-e biztosítani az 
Önkormányzat. Kérte továbbá, hogy az ÉMÁSZ felé jelezze az Önkormányzat, hogy 
nagyobb teljesítményű transzformátort helyezzenek ki a Kossuth útra, mert 
tapasztalata szerint jelentős az áramingadozás az esti órákban. 
Szabó Béla Serényfalva Széchenyi út 1. sz. alatti lakos  az utcában 2010-ben 
létesült, burkolt járda rossz műszaki állapotára hívta fel a figyelmet. Kérdezte, hogy 
van-e lehetőség annak a kijavítására. 
Pusztai Mihály Serényfalva Kossuth út 202 sz. alatti lakos hozzászólásában felvetette, 
hogy a 26-os főúton gyalogos átjárót kellene létesíteni, a két oldal buszmegállói között. 
Véleménye szerint nem lehet kifogás sem a közvilágítás, sem a járdasziget hiánya, mert 
mindkettő adott. 
Indítványozta, hogy a közfoglalkoztatás során keletkező zöld hulladékot komposztálással 
hasznosítsa az Önkormányzat. Kifogásolta, hogy a településen sok használaton kívüli 
közmű-oszlop található. Javasolta, hogy azokat távolítsa el az Önkormányzat. 
Indítványozta, hogy a megépült járdáknál, ahol szinteltérés van, a lépcsőfokokat 
festéssel kell jelölni, a jobb láthatóság végett. 
Kérdezte, hogy a Téglagyár parkolójában lerakott sódert miért nem szállíttatta el az 
Önkormányzat. 
Az iskolás koru gyermekek szülei nevében megköszönte az iskolai kirándulás 
önkormányzati támogatását. 
Kérdezte, hogy a Pogony-pusztán működő Tiszatáj Kft. bejelentkezett-e a helyi adók 
hatálya alá. 
Kérdezte, hogy lomtalanításra miért nem kerül sor a településen. Felvetette továbbá, 
hogy a református templom előtt legalább virágot ültessen az Önkormányzat, ha már a 
katolikus templom előtt kerítést épített. Elmondta, hogy ha felásózzák a szükséges részt, 
akkor ő elvégzi a virágok ültetését, gondozását. 
Váraljai Gyuláné Serényfalva Kossuth u.178. sz alatti lakos felvetette, hogy a 
település más részéhez hasonlóan, előttük is létesítsen az Önkormányzat vízelvezető 
árkot és járdát. 
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Szerna Csaba polgármester  elhangzott hozzászólásokra, kérdésekre a 
polgármester az alábbiak szerint válaszolt: 
Elmondta, hogy az építési hulladékot, a közszolgáltató ÉHG Zrt. Sajókazai 
Hulladéklerakó Centrumába lehet beszállítani, természetesen megfizetve annak díját. A 
környező városokban, pl. Putnokon az önkormányzati társulás, ISPA projektből 
létesítette a hulladékgyűjtő udvart. Erre Serényfalván nincs lehetőség. Az áramerősség 
ingadozására a szolgáltató ÉMÁSZ Nyrt. figyelmét fel fogják hívni. 
A Széchenyi úti járda kijavítását – bár annak állapotát az időjárási körülmények idézték 
elő – a kivitelező az Önkormányzat közreműködésével vállalta. Erre sor fog kerülni. 
A 26-os főút állami tulajdon. A 26-os főúton gyalogos átkelőhely létesíte miatt, az 
Önkormányzat évekkel ezelőtt már megkereste a közút kezelőjét és a közlekedési 
hatóságot. Akkor indokolatlannak tartották a fejlesztést. Mivel osztott pályás 
útszakaszról van szó, a kivitelezés milliós nagyságrendű, melyet az önkormányzatnak 
kellene finanszíroznia. Ezt akkor az Önkormányzat nem vállalta, s jelenleg sem tudja 
megtenni. A területen a közvilágítást is az Önkormányzat biztosítja, fizeti. A gyalogos 
átkelőhely létesítésének igényét többször megfogalmazta már az Önkormányzat az út 
kezelője felé. Abban az esetben kerülhet szóba, ha az Önkormányzat a teljes költséget 
biztosítja. Előzetes tervezői költségbecslés szerint, ez 4 millió Ft-ot igényelne. 
A közfoglalkoztatás során keletkező zöldhulladék egy része, már évek óta 
komposztálásra kerül az ún. Szentirmay-ház udvarán. Azonban a távolabb eső 
területekről a beszállítás nem gazdaságos, tekintettel a rendkívül magas 
üzemanyagárakra. 
A település bel-és külterületén található közmű-oszlopokhoz az önkoprmányzatnak 
semmi köze. Azok tulajdonosa az érintett szolgáltató, azokat önhatalmúlag eltávolítani 
nem lehet. Ugyanez a helyzet a Téglagyár előtti parkolóval. A parkoló magántulajdon, 
ahol az ÉRV Zrt. szakemberei csőtörés javításához szükséges homokot deponáltak. Ha a 
homok nem kerül felhasználásra, el fogják szállítani. 
A járdák többségénél nincs szintkülönbség, lépcső. Átnézeti a járdaszakaszokat és ahol 
indokolt elvégzik a javasolt festést.  
Lomtalanítást, előre meghirdetett időpontban évente két alkalommal biztosít a 
szolgáltató. Erre az idén is sor fog kerülni. 
A református templomnál a virágültetésnek nincs akadálya. 
A Kossuth út érintett szakaszán is el fog készülni a gyalogos járda és a vízelevezető árok, 
de valószínűleg csak 2013-ban. 
 
Pásztor Mihály  Serényfalva, Dózsa Gy. út 3. szám alatti lakos hozzászólásában 
hangsúlyozta, hogy csakúgy, mint az elmúlt években, a közmeghallgatáson megjelentek 
nagyon tartalmas és részletes tájékoztató keretei között értesülhettek a polgármestertől, 
az Önkormányzat előző évi tevékenységéről. Kiemelte, hogy a Polgármesteri Hivatalban 
dolgozók fontos és felelősségteljes munkát végeznek a lakosság érdekében, melyért csak 
a köszönet illeti őket. 
Elmondta, hogy az önkormányzatok, a hivatalok tervezett összevonását nem tartja 
jónak, kétséges a 20 év alatt önerőből megteremtett önkormányzati vagyon megőrzése is, 
előfordulhat annak államosítása. 
Szerna Csaba polgármester a felvetésre válaszolva elmondta, hogy az 
önkormányzati rendszer átalakításáról, a közös hivatalok létrehozásáról cask a 
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törvényben közzétett információkkal bírnak. A közmeghallgatás időpontjában a járási 
rendszer kialakításának és működésének részletszabályai nem ismertek. 
A jelenlévők az elhangzott választ, a tájékoztatásokat tudomásul vették. 
 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt a polgármester a közmeghallgatást bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

 
Szerna Csaba       Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                 jegyző 
         címzetes főjegyző 



Borsod-Abaúj-Zemplén megye  SERÉNYFALVA  község 
 

Serényfalva Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete 
2012. március 26-án 

megtartott közmeghallgatásának: 
 

a./ jegyzőkönyve, 
b./ tárgysorozata, 
c./ határozata: 

 
 
 
 
T Á R G Y S O R O Z A T : 
 
 
 
 

Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő Előterjesztés 

módja 

4.  
Beszámoló az önkormányzat 2011. évi 

tevékenységéről 
Szerna Csaba 
polgármester szóban 

5.  
Tájékoztatás a 2012.évi feladatokról, fejlesztési 

elképzelésekről. 
Szerna Csaba 
polgármester szóban 

6.  Indítványok, javaslatok, kérdések.   

 
 
 
Serényfalva, 2012. április 10. 
 
 
        Dr. Herczeg Tibor 
         jegyző 
        címzetes főjegyző 


